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ansøger om eftergivelse af
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Bidrag til kloak- og rensningsanlæg

/

Fra e.i eren af
, har kommunen pr. 9*12.75 modtaget 

kr. 9.660 til dækning af ovennævnte bidrag.
Iflg. oplysning fra S.D.S.s afdelingskontor på 
Niels Hemmingens Gade i København er det meddelt, 
at pågældende for længe siden er bevilget et lån 
som også er blevet tinglyst. Men på grund af 
en ekspeditionsfejl i S.D.S. er afregningen ikke 
sket før nu. Kan kommunen herefter godtage oven= 
nævnte beløb? - skal der afkræves renter for tiden 
1.4.75 til 9*12.75 ialt kr. 851,9b? - eller skal 
vi afkræve det indeksregulerede beløb (12.255 + 
9.660) kr. 2.575*oo?

/cvjiu , W -  , ---
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6. ' 7,’l'lv
~  ti
Opkrævning af 2. rate til rensningsanlæg og 
hovedledninger
Der ønskes godkendelse af, af man udsender 
opkrævning vedr« ovennævnte . Udsendelsen vil ske 
først i januar 1976.
Forslag til opkrævningsskrivelse vedlægges.

/
/ é/, ~

/£U/Éu
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Vedr« nyt regnskabs- og budgetsystem, herunder 
budgetlægningsprocedure, for 1977
Selv om det nu er vedtaget, at der med virkning 
fra 1 .1.1977 indføres et nyt regnskabs- og 
budgetsystem, mener administrationen, at man 
i lighed med tidl. kan påbegynde budgetlægningen 
for 1977 i marts/april 1976. Inden budgetarbejdet 
påbegyndes ønskes der stillingtagen til følgende;
1, Godkendelse af budgetlægningsmåden: 

udvalgene budgetlægger efter gammelt system, 
udvalgsforslagne ombrydes af administrationen 
og godkendes af økonomiudvalget efter det nye 
system.
Godkendelse i kommunalbestyrelsen efter nyt 
system.

2. Hvis pkt. 1 godkendes ønskes vedtagelse af 
foreløbig tidsplan.

/  f o r t u d e * -

3. Det pålægges udvalg, kommissioner m.v, at 
fremsende anlægsbudgetter med realistiske 
anlægssummer og afledte driftsudgifter og 
indtægter.
Dette punkt er i modsætning til tidl. år 
nødvendigt, da tallene i det nye system 
indgår i helheden og skal finansieres ved 
lån, skatteudskrivning eller af eksisterende 
beholdninger.

4. skal udvalgene udarbejde 1 , 2 eller 3 års 
budgetter.
Fra ministeriets side vil det blive tvunget 
med mindst 3 års budgetter.

5. Kan økonomiudvalget godkende følgende frem= 
gangsmåde ved fastlæggelse af budgetniveauer: 
I forbindelse med strukturkontoplanens 
udarbejdelse fastlægger administrationen de 
foreløbige budgetniveauer således, at de 
opfylder indenrigsministeriets minimumskrav, 
hvilket dog medfører, at man på nogle områder

/tu (/(HU ,

vil gå længere ned på niveauerne, 
eks. på hvad der menes med niveauer:

3 ('ministerietdUndervisn. og kultur
3.0I J minimums= (Folkeskoler
3.01. X lkrav jDrift/anlæg m.v.
3.01. x.xx sogneskole eller krogst
3.01. x.xx.xx undervisning eller ejd.
3.01. x.xx.xx.x håndgerning, træslø^dv*
3.01. x.xx.xx.x.x anskaffelse eller varek
3.01. x.xx.xx.x.x.x inventar, bøger, samlin
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Vedr« forpagtning af "Møllegården"
Ifølge aftale på økonomiudvalgsmøde har borgmester 
Karl Johansen og P. Sabroe haft forhandling med 
forpagter vedr. fremtidig for-
pagtningsafgif t for "Møllegårdens" jorder, man ble-\ 
enige om følgende:
Ifølge landinspektørens seneste opmåling er der fø] 
gende arealer:
Solgt til boligselskab : 3o.485 m
Areal til vej 2.99o "
Centerareal 34.843 "
Skoleareal 38*47° "
Kommende etagebyggeri 38.o95 "
Stiareal 8.o47 Mr
Arealer ialt 132.93o m*

Til dyrkning:

2o.ooo m

38.095

58«o95 m

Man blev enige om at i betalte forpagt-
2ningsafgift af ialt 58.o95 ni med 5 tdr. byg pr. 

tdr. land efter kapiteltakst der bekendtg. i stats
tidende omkring februar md.
Ubenyttede arealer må forpagteren gerne dyrke, men 
uden at kunne stille krav om erstatning, såfremt 
kommunen i dyrkningsperioden skal benytte arealerne 
Aftalen skal fornyes hvert år.
Endvidere aftalte man, at Møllegårdens bygninger si 
være ryddet inden l/lo 1976.
Forpagteren gjorde opmærksom på, at der på, Møllegåi 
den fandtes følgende, som han ikke kan skaffe plade 
til nemlig, Sejl til Møllen, brandsprøjte fra Ger
lev, samt effekter tilh. museet.
Forpagteren modtager en opmålingsplan for "Mølle
gården,
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n y  /> r rAdvokat B. Albrecht-Beste, Frederikssund, fore- \uprt.

spørger i skrivelse af 2.7•75» f°r sin klient 7 ^
, om koirnnu-

nen er interesseret i at erhverve jorden til ej-
enaommen matr. nr. 15 a, 16 b og 33 t af Over Brå-
by, bortset fra det areal, hvorpå bygningerne er

2opført samt det ca. 1 .4°° m store havejordsareal,
der er beliggende øst for ejendommens bygninger.

ØKONOMIUDVALGET 7.7.75: Advokaten og evt.
indkaldes til ØK-mødet den 21.7.75®

15.7.75: Adv. Albrecht-Beste indkaldt til kl. 14*
ØKONOMIUDVALGET 21.7*75: Udsættes til næste møde
Økonomiudvalgets møde d. 14/8 1975:
Albrecht-Beste, Frederikssund, deltager i møde kl.
1 1 .00.

ØKONOMIUDVALGET 14.8.75: Man aftalte, at advokat
E. Albrecht-Beste fremsender tilbud på kommunens

2køb af ca. 3 ° .000 m til en pris af kr. 33.33°.-
pr. tdr. land. Advokaten beder landinspektør Søil-
ner Pedersen om en opmåling med indplacering af
bygningerne i samarbejde med kommunens tekniske
forvaltning.
Vedlagt brev fra adv. Albrecht-Beste af 19.8.75
med bekræftelse på handelen på nærmere vilkår.

BYRADET 19.8®75: Godkendes ved 1. behandling.

BYRÅDET 16.9.1975: Godkendes ved 2. behandling.

Landsretssagfører B Albrecht-Beste fremsender
skødeudkast til godkendelse.

—



lo.
Vedr. tillægsbevilling til De gamles 
Hjem i Skibby.
Der vil blive iværksat forbedringer 
samt brandværnsforanstaltninger på hjem
met for ialt 3o3*5oo kr.
Jægerspris kommunes andel af udgiften 
vil udgøre ca. 1/4-.
SOCIALUDVALGET: Fremsendes til økonomi
udvalget med ansøgning om tillægsbevil
ling på 75#ooo kr.

11 .
Vandafgift.

Desuden påpeges urimeligheden i det 
kommunale vandregulativs § 8 om vandets betaling 
uanset om der er forbrug eller ej. I denne an
ledning forespørges om, hvorvidt regulativet er 
godkendt af Miljøstyrelsen og i bekræftende fald 
hvornår♦
4.12.75: Regulativ skal godkendes af Miljøsty

relsen. Advokat Clasen underretttet 
og regulativ sendt til godkendelse i 
miljøstyrelsen.

12.12.75i Adv. Clasen udbeder sig svar på - 
spørgsmålet om fritagelse for be
taling af vandafgift. Desuden op
lyser adv. Clasen, at han har 
skrevet til Miljøstyrelsen vedr. 
godkendelsen af Vandregulativet. 
Clasen henstiller til Mil jøsty.^sl r rø
relsen ikke at godkende regulati
vet i den foreliggende form.
Kopi af brevet til Miljøstyrel
sen er vedlagt.
Adv, Clasen anmodes om at være til 
stede på møde i TEKNISK TJDVALG tirs
dag den 6.1.1976 kl. I5.00, hvor 
sagen bliver behandlet.

TEKNISK UDVALG indstiller til Økonomiudvalget, at 
vandafgift pålignes i forbindelse med udstedelse 
af byggetilladelse.
løvrigt indstilles det, at der udarbejdes et nyt 
regulativ i overenssstemmelse med det af Miljø
styrelsen udarbejdede norinregulativ.



Matr.nr. 8 B af Kyndby.
Hovedstadsrådet meddeler i skrivelse af 17.12.75 
tilladelse til udstykning og bebyggelse af 15 
parceller på nærmere angivne vilkår, herunder at 
parcellerne afhændes til lokalt formål.

TEKNISK UDVALG fremsender sagen til alm. efter
retning med samtidig indstilling om, at den til 
udstykningen hørende projektering startes op, 
således at det egentlige byggemodningsarbejde 
kan påbegyndes hurtigst m&Ligt.

12. 'I F
Renseanlæg - Jægerspris.

fremsender
tilbud på kr. 9000.- i forbindelse med at optage 
slam fra ovennævnte renseanlæg i 1976.

TEKNISK UDVALG indstiller den ansøgte forhøjelse 
til godkendelseT

Mt 1

Kloak/syd.

I forbindelse med etablering af vej til renseanlæg 
i Gerlev fremsender ejeren af tilstødende areal, 

j erstatningskrav på kr. 5000.- 
for afgrødetab på areal, hvorpå der har fundet 
kørsel med maskiner sted*

TEKNISK UDVALG indstiller, at der tilbydes 
kr. 5.000 til fuld afgørelse, og hvorefter evt. 
grubning af jorden er kommunen uvedkommende.

is*. ?■ F
Byggepladsvej - skole*

\J /&7 .

I forbindelse med afholdt licitation den 22.12*75 
indkom 9 tilbud, hvoraf det billigste var fra 
entreprenør Arne Larsen på 38*745,50 kr*
Udvalget vedtog umiddelbart efter licitationen at 
indstille entreprenør Arne Larsen til arbejdet.

TEKNISK UDVALG fremsender sagen til alm. efterret
ning for Økonomiudvalget.



16.

fremsender klageskrivelse af lo,12,75 vedr.

17 •

Advokat Leif Erlandsen anmoder i skrivelse af 
18.12,75 om a*conto udbetaling på 30.000 kr. af 
restbeløbet på kr. 47«000 vedr. legepladsen på 
matr. nr. 9 cu af Neder Dråby.

I
18*

Kommuneforeningen i Frederiksborg amt fremsender 
skrivelse af 8.12.1975 vedr. forslag til ændring 
af normalstyrelsesvedtægten.

19.

Kommunernes Gensidige forsikringsselskab fremsen
der skrivelse af lo.12.1975 vedr. evt. selvrisiko 
under indbrudstyveriforsikring.

2o, \

Ejendomsudvalget fremsender oversigt over forbrug 
af rådighedsbeløb i forbindelse med statstilskud 
til forbedring m.v. af beboelsesejendomme.

/ f i  //&<-{ U Q ^ fø /d  ^ 4  Å -f , 

'Z'ST (/z/v. -  Y cs .

sh.iL, ■
I

Å/. Qaffuudfø K

Spørgsmål vedr. medhjælp i skattevæsenet i for
bindelse med ligningen.



22. I
A  h

Vedr. forslag til revision af skclepsykologord- 
ningen for Frederikssund, Skibby, Slangerup og 
Jægerspris kommuner.

SKOLEKOMMISSIONEN 17*12.75: Man indstiller ord
ningen til godkendelse foreløbig for skoleåret 
1976/77> men med det forbehold, at der arbejdes 
videre med lærernes forslag til lokal ordning mel
lem Skibby og Jægerspris kommuner.

Kulturelt udvalg;, den 6/1-76:
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Skolekommissionens indstilling anbefales, 
men med forbehold for, at budget for 76/ 
kan overholdes.
Endvidere indstilles det, at der omg. op
tages forhandling med Skibby kommunes ske 
lemyndigheder med henblik på evt. oprette 
se af lokal skolepsykologordning mellem 
Skibby og Jægerspris, som det det bl.a. 
er foreslået af Sogneskolens lærerråd.
(Se bilag) \

IL.

Vedr. fastsættelse af skolenævnsvalg ved ny 
skole.

Kulturelt udvalg den 6, jan. 1976:
Under henvisning til byrådets beslutning 
fra mødet den 16. dec. 1975 indstiller ud 
valget til ØK-udv.s og byrådets vedtagel
se,
/
at der nedsættes en valgstyrelse for valg 

til skolenævn ved ny skole,
/V*

at der fastsættes en dato for valgets af
holdelse,

3
at der indkaldes til orienterende møde fo 

forældrekredsen ved ny skole,
at der træffes beslutning om placeringen 

af det administrative arbejde for valg 
handlingen.

/it{cu.(

/ g . <.

S  &  jliu/cLA** /,CUS)t'



Vedr* timeplaner og lærertimeforbrug for skole- 
året 1976/77.
Ledende skoleinspektør og bogholderen er tilsagt 
til mødet kl. 09.00.

Kulturelt udvalg den 6/1-76:
Det af styringsgruppen'fremsendte forslag 
til timefordelingsplan for skoleåret 1976 
77 indstilles med anbefaling med følgende 
ændringer:
a) Der budgetteres med 2o ugentlige timer 

til brug for enkeltmandsundervisning 
og lign. specialundervisningsforanstal 
ninger.

b) Det gennemsnitlige elevantal for valg
frie fag fastsættes til 13.

c) Der oprettes 1 skoleklinik ved Kyndby- 
Krogstrup skole og ny skole samt 1 OBS 
klinik og 1 læseklinik ved Sogneskolen 
foreløbig for skoleåret 1976/77.

d) Der bevilges kun deletimer til klasser 
med 2o elever og derover.

Forslaget (incl. BH-klasser og specialund
visning) behandles samlet af de 2 skole
nævn, skolekommissionen og kulturelt udv. 
i møde på rådhuset den 7. jan. 1976, og 
der vil fremkomme udtalelse fra mødet.
Der henvises iøvrigt til styringsgruppens
vedlagte forslag.



Dag og år: Blad nr.
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Vedr* overtagelse af inventar på Camping
pladsen efter lejrchef

Kulturelt udvalg den 18/12-75:
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/

Peer Pedersen, Hartvig Petersen og sekr. 
afholdt overleveringsforretning med lejr
chef d.d. kl. 15.00 på cam
pingpladsen.
Følgende inventar, der ejes af

indstilles til overtagelse af Jægers 
pris kommune:
1 stk automat for læskedrikke kr. 6oo,-
1 - sodafontaine f. do - 7oo,-
1 - maskine f. pommes frites - 1.2oo,-
1 - pris-mærkemaskine - 2oo,-
2 - højttalere - 5oo,-
1 -r GRAM kummefryser - 1.7oo,-
1 - pølsebrødrister - loo,-
1 - pølserister - 5o ♦-

Ialt kr. 5.o5o,-
Alle effekter er gældfrie og fuldt anven-
delige.
Anskaffelsespriserne har været:Kr. ll.o5o

Spørgsmålet om istandsættelse af privat
boligen og evt. forretningen ?

har givet tilsagn om at bi
stå sin efterfølger i tekniske spørgsmål 
og orientering om besættelse af "faste 
pladser" samt en orientering om de på 
pladsen opmagasinerede campingvogne.

Kulturelt udvalg den 6/1-76:
Udvalget vedtog at indstille til ØKudv., 
at Jægerspris kommune køber ovenstående 
effekter for kr. 5.o5o,- til fuldstændig 
afregning med
Pgl. må afgive en skriftlig erklæring ang 
effekternes ejerforhold (ubehæftede).
Det vedtoges endvidere, at privatboligen 
istandsættes f.s.v. angår malerarbejde, 
samt at forretning og cafeteria gås efter 
af maleren.

• • •



Samtlige yderdøre i servicebygningen skal 
forsynes med RUKO systemlåse snarest, og 
der skal bero såvel A som B nøgler i råd 
husets box.

26,

Femhøj Idrætsforening, v/Erik Vestergaard,
, ansøger i skrivelse af lo.12, 

1975 oro tilskud til planering m.v. af et areal 
til træningsbaner.
Foreningen har vederlagsfrit lejet et areal umid
delbart vest for Femhøj stadion af 

for et tidsrum af 5 år.
Udgiften til planering af arealet er anslået til 
kr. 2.ooo,oo0

TEKNISK UDVALG indstiller, at sagen f.s.v, angår 
det pågældende areals beliggenhed i landzone 
fremsendes til Hovedstadsrådet med anbefaling.

Kulturelt udvalg den 6/1-76:
Ansøgningen oversendes med anbefaling til 
teknisk udvalg til videre direkte behand
ling* f.s.v. angår Hovedstadsrådets godker 
delse.
Udvalget foreslår videre, at lejeforholde 
(med forbehold for HR*s godkendelse) udvl 
des til en lo årig periode.

£ 1 .
{

Dalby Idrætsforening har 75 års jubilæum 
lørdag den 17« jan. 1976.

Kulturelt udvalg den 6/1-76:
Det indstilles til ØKudv., at idrætsfor
eningen bevilges en gave til markering 
af jubilæet.
Foreningen mangler stole og borde til 
klubområdet på KK-skole.

3 3  C  / ^ ,  ti O  O C P.




